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 29 januari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Nackasalen kl 18.00 – 20.45 

   
 

  
 

Utses att justera Christine Lorne och  
Helena Westerling 

 

 
Justeringsdatum 

 
29 januari 2018, §§ 4, 6-19  
6 februari 2018, §§ 1-3, 5, 20-32 

 
Paragrafer 1 - 32 

   
Underskrifter Sekreterare  

        Liselotte Lexén 

 Ordförande  

        Lars Stenholm 

 Justerande  

        Christine Lorne 

   Helena Westerling 
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Utdragsbestyrkande

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 4, 6-19 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 29 januari 2018 
Anslaget sätts upp 30 januari 2018 
Tid för laglighetsprövning 30 januari 2018 – 21 februari 2018 
Anslaget tas ned 22 februari 2018 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
 
 
 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 1-3, 5, 20-32 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 29 januari 2018 
Anslaget sätts upp 7 februari 2018 
Tid för laglighetsprövning 7 februari 2018 – 28 februari 2018 
Anslaget tas ned 1 mars 2018 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Petter Larsson -  

Cathrin Bergenstråhle X  Oliver Rykatkin T  

Tobias Nässén X  Eric Lindahl N  

Eva Öhbom Ekdahl X From § 6 Christina Rinman -  

Filip Wiljander X  Christof Borgström N  

Ylva Sandström X From § 6 Gun Lingberth N From § 6 

Peter Zethreus X  Monica Segerman N  

Helene Skantze X  Helena Söderqvist -  

Lars Stenholm X  Kristiina Rittel -  

Sofia Fölster X From § 6 Lena Gatenborg N  

Johan Hiller X  Kjell Eurén -  

Vilma Mori Aguilar -  Margareta Hjelmstad N  

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt X     

Lotta Riedel X From § 6    

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  X     

Anna Kjellin Flory X From § 6    

Eivor Örenmark X     

Bo Bergkvist X From § 6    

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus N From § 6 
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Monica Brohede Tellström X  Gertrud Lindgren N  

Stefan Saläng X  Lena Linnerborg -  

Louise Granath X From § 6    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Birgitta Husén N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten T  

Anita Johansson X  Pia Ellström T  

Espen Bjordal X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam -  

Mattias Qvarsell -  Noor Rahman Sherzad -  

Martin Hellströmer -  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk X     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Per Chrisander T  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg N  

Louise Ollivier -  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X  Nina Piroth -  

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     
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Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X  Borna S. Rowshani T  
Birgit Hansson -  Elisabeth Persson-Grip T  
Barbro Sörman -     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N  

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 1 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och ny (M) ersättare i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Eivor Örenmark till ny ledamot och Lena Gatenborg till ny 
ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 2 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare i kommunfullmäktige efter Anders Markow 
(M) som flyttat från kommunen 
 
Länsstyrelsen har utsett Kjell Eurén till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och ny ersättare i kommunfullmäktige efter 
Susann Markow (M) som flyttat från kommunen 
 
Länsstyrelsen har utsett Bo Bergkvist till ny ledamot och Margareta Hjelmstad till ny 
ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 4 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Christine Lorne och Helena Westerling att jämte 
ordföranden justera protokollet. 
Justeringen äger rum måndagen den 29 januari 2018 i Nacka stadshus, Nackasalen, §§ 4, 6-
19. 
Justeringen äger rum tisdagen den 6 februari 2018 kl. 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset 
plan 2, §§ 1-3, 5, 20-32. 
 
- - - - - 
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§ 5 Dnr KFKS 2017/1175 

Interpellation – Resepolicy 
Interpellation den 11 december 2017 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det är en viktig interpellation som Miljöpartiet har lagt. Det verkar vara märkligt att i en 
tid när resepolicies skärps på många håll till förmån för mer klimatsmart resande så går 
Nacka emot strömmen. Man inkluderar inte de långväga resorna i resepolicyn. Dessa är 
ofta de mest energikrävande och behöver värderas extra noga vad gäller nytta, mål och 
antal personer som reser. Nackalistan anser att resepolicy till förmån för mer klimatsmart 
resande snarast borde införas i Nacka.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Klimatfrågan är mänsklighetens största utmaning någonsin, och hur vi transporterar oss är 
av stor betydelse eftersom inrikes transporter svarar för nästan en tredjedel av Sveriges 
totala utsläpp av växthusgaser. Lokalt i Nacka påverkas dessutom både miljön och 
tryggheten av hur vi tar oss fram. Ju fler som ställer bilen desto tryggare blir det och ju mer 
plats blir det för människor och mänskliga möten. 
Mats Gerdau hänvisar i sitt interpellationssvar till en formulering i den nya 
medarbetarpolicyn som antogs i KS 2014-03-03 . ”Medarbetare i Nacka bidrar till hållbar 
utveckling och gör miljösmarta val i arbete och resande.” Det känns inte särskilt i framkant 
men Mats Gerdau anser att det är slagkraftigt och inspirerar. Vi i Miljöpartiet kunde aldrig 
föreställa oss att hela resepolicyn skulle ersättas av en enda mening i ett annat 
policydokument. 
Samtidigt som resepolicyn skrotades höll kommunen på med ett större övergripande arbete 
kopplat till framtagandet av ”Lokala miljömål för Nacka”. Efter valet 2014 startades också 
en miljömålskommitté som skulle ansvara för begränsad klimatpåverkan inom transporter 
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och resor.  Det var förmodligen den som skulle ta fram en strategi men exakt hur detta 
arbete var tänkt att ske verkar ingen idag riktigt ha koll på. Det känns som att 
allianspolitikerna bara har en from förhoppning om att kommunens anställda själva ska ta 
sitt ansvar, helt utan riktlinjer om vad de bör tänka på. 
I interpellationssvaret radas det upp en massa saker man faktiskt gör och det är kul att 
Alliansen tagit till sig så många av Miljöpartiets förslag. Mycket av det Mats Gerdau nämner 
i sitt interpellationssvar är sådant som genomförts efter förslag från Miljöpartiet.  
- Förmånscyklar till personalen (350st hitintills), fler tjänstecyklar, fler cykelparkeringar vid 
nacka stadshus, parkeringsavgifter, laddstolpar vid stadshuset - men, ska vi bidra till att lösa 
klimatutmaningen krävs betydligt mer än så, och klimatet kan inte vänta.” 
 
- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (S) för tiden intill utgången av 
2019 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Martin Rundkvist, Vantvägen 9, 133 44 Saltsjöbaden. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 11 december 2017 § 349 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 13 november 2017 § 305 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 oktober 2017 § 265 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (KD) i natur- och trafiknämnden för 
tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Anders Myrbäck, Hermelinsvägen 18 D, 132 46 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 11 december 2017 § 350 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (KD) i socialnämnden för tiden intill 
utgången av 2018 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Karoline Jonasson, Ljuskärrsvägen 14, 133 31 Saltsjöbaden. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 11 december 2017 § 350 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (S) för tiden intill utgången av 
2019 efter Anders Nilsson som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Thomas Borg, Gulsparvsägen 2, 132 45 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Mathias Zachariassen (MP) samt val 
av ny ledamot för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Roland von Malmborg, Majorsvägen 9, 133 34 Saltsjöbaden. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Tobias Nässén M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze M 
Mats Granath L Michael Sandberg L 
Hans Peters C Christine Lorne C 
Jan-Eric Jansson KD Anders Tiger  KD 
Khashayar Farmanbar S Maria Raner S 
Viktor Ellström S Lisskulla Zayane MP 
Sidney Holm MP Rolf Wasteson V 

 
Ärendet justeras omedelbart. 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau, ordförande M 
Mats Granath, 1:e vice ordförande L 
Khashayar Farmanbar,  S 

  2:e vice ordförande 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Lennart Philip L 
Johan Norman L Ingemar Sahlgren C 
Soledad Aguilar Oddershede C Peter van Berlekom KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Sidney Holm MP 
Pernilla Fexdal MP Staffan Hjalmarsson V 

 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande  M 
Soledad Aguilar Oddershede, C 
1:e vice ordförande 
Pernilla Fexdal, 2:e vice ordförande MP 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Lennart Philip L 
Johan Norman L Ingemar Sahlgren C 
Aguilar Oddershede Soledad  C Peter van Berlekom KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Sidney Holm MP 
Pernilla Fexdal  MP Staffan Hjalmarsson V 

 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 16 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande  M 
Soledad Aguilar Oddershede, C 
1:e vice ordförande 
Pernilla Fexdal, 2:e vice ordförande MP 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka vatten och avfall AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Bo Bergkvist M Lennart Örenmark M 
Magnus Sjökvist M Henrik Barck M 
Susanne Ireby M Helena Svärd M 
Tony Svedenfjord L Peter Stare L 
Håkan Ekengren C Malin Gunnesson KD 
Viktor Ellström S Martin Hellströmer S 
Monica Sundström S Liselotte van del Tempel MP 
Desha Svenneborg MP Vakant        V 

 
Val av ersättare (V) bordläggs. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka vatten och avfall AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2018 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Håkan Ekengren, ordförande C 
Bo Bergkvist, 1:e vice ordförande M 
Desha Svenneborg, 2:e vice 
ordförande  

MP 

 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 19 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Mattias Westling 
(C) samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 
2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Linnea Strömberg, Björknäs Skolväg 10 A, 13244 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 20 Dnr KFKS 2017/43 

Upplåtelse av tomträtt i Saltsjöbaden för byggnation och 
drift av nya Näckenbadet 
Fastigheten Neglinge 26:2 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun upplåter fastigheten Neglinge 26:2 i 
Saltsjöbaden med tomträtt till anbudsvinnaren i upphandlingen avseende byggnation, drift 
och ägande av ny simhall i Saltsjöbaden enligt i huvudsak föreslaget tomträttsavtal, bilaga 1 
till enhetens för fastighetsförvaltning tjänsteskrivelse. 
 
Detta beslut gäller under förutsättning att kommunstyrelsens tilldelningsbeslut avseende 
byggnation, drift och ägande av ny simhall i Saltsjöbaden den 15 januari 2018 vinner laga 
kraft.  

Ärendet 
Nacka kommun har genomfört en upphandling av samarbetspart för byggnation, drift och 
ägande av simhall inom fastigheten Neglinge 26:2 i Saltsjöbaden. Utgångspunkten för 
upphandlingen har varit kommunstyrelsens beslut den 13 februari 2017 om att genomföra 
upphandlingen samt beslut om ramar och förutsättningar för upphandlingen. Fastigheten 
ska upplåtas med tomträtt till anbudsvinnaren för en första period om 30 år, varpå 
efterföljande perioder omfattar 20 år. Syftet med att upplåta fastigheten med tomträtt är för 
att kommunen ska kunna säkerställa planerad användning av fastigheten och framtida 
markanvändning. Tomträttsavgäld bestäms till 21,2 kronor per kvadratmeter BTA simhall 
som uppförs inom fastigheten och har förbestämts utifrån två oberoende värderingar.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 15 januari 2018 § 4 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsutveckling den 12 december 2017 
Förslag tomträttsavtal 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 15 januari 2018 § 4 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun upplåter fastigheten Neglinge 26:2 i 
Saltsjöbaden med tomträtt till anbudsvinnaren i upphandlingen avseende byggnation, drift 
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och ägande av ny simhall i Saltsjöbaden enligt i huvudsak föreslaget tomträttsavtal, bilaga 1 
till enhetens för fastighetsförvaltning tjänsteskrivelse. 
Detta beslut gäller under förutsättning att kommunstyrelsens tilldelningsbeslut avseende 
byggnation, drift och ägande av ny simhall i Saltsjöbaden den 15 januari 2018 vinner laga 
kraft.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Richard Wendt (M) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av David Bergquist (SD), Rolf 
Wasteson (V) och Pascal Fall (MP), avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade i första hand att ärendet återremitteras för att få tydliga svar på 
följande frågor. 

 Varför har skattebetalarnas kostnader ökat med över 100 % jämfört med 
simhallsutredningen? 

 Varför saknas uppgift eller avtal om biljettkostnader? 
 Varför ska inte simkort gälla för alla simhallar i Nacka? 

 
I andra hand instämde Bosse Ståldal i Khashayar Farmanbars yrkande om avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Bosse Ståldals yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster mot 
Bosse Ståldals yrkande och 10 röster för det. Sju ledamöter avstod. Bosse Ståldals yrkande 
om återremiss hade således avslagits.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 32 röster för Mats Gerdaus yrkande och 28 röster för 
Khashayar Farmanbar yrkande. En ledamot avstod. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 



32 (48) 

 
 29 januari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Vänsterpartiet är för att ett nytt bad som ska ersätta det slitna Näckenbadet byggs. Men vi 
är emot att det byggs på samma ställe som det befintliga. Vänsterpartiet har hela tiden varit 
för att det bad som ska ersätta det nuvarande Näckenbadet ska placeras i Fisksätra. Det 
finns många goda skäl för det: Alla som vet hur bostadsstrukturen ser ut i Fisksätra-
Saltsjöbaden inser att det hade medfört kortare avstånd för fler, ungdomar i Fisksätra har 
större behov av ett bad för att lära sig simma. Men också för att det skulle innebära att 
Fisksätra fått en attraktion som höjt områdets status.  
  
När så alliansmajoriteten valde att det nya badet ska ligga på samma plats som det befintliga 
så medförde det behov av ett provisoriskt ersättningsbad under byggtiden. Lösningen 
innebär dessvärre att kommunen kommer att få extra kostnader som en permanent 
placering i Fisksätra hade undanröjt, så mycket är alliansmajoritetens uttalanden om bästa 
användning av skatteintäkterna värda.  
  
Inte heller det provisoriska badet kommer nu att placeras i Fisksätra trots att det skulle 
kunnat innebära att Fisksätra ändå får ett bad, ersättningsbadet skulle kunna permanentas. 
Vi kan inte se det på annat sätt än att den moderatledda majoriteten fortsätter att driva på 
segregationen och ojämlikheten i Nacka. I det mer välmående Saltsjöbaden bor fler 
alliansväljare som man nu väljer att prioritera.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
David Bergquist reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi anser att den modell vi valt för Nya Näckenbadet leder till stort värde för Nackaborna, 
till rimliga kostnader men utan risker.   
 
Kommunfullmäktige beslutade i september 2015 att en ny simhall ska byggas i 
Saltsjöbaden, eftersom nuvarande Näckenbad tjänat ut. Då beslutade fullmäktige att uppdra 
till kommunstyrelsen att upphandla en samarbetspart för att äga och driva den nya 
simhallen. Nu frångår framför allt S detta och vill ha olika aktörer som ska bygga och driva 
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anläggningen och påstår helt grundlöst att det är ett dyrt OPS-avtal. Vårt upplägg innebär 
att vi får vi en tydlig och kompetent aktör som tar ett långsiktigt helhetsansvar för både 
drift och ägande av fastigheten. Kommunen ska vare sig hyra eller driva anläggningen. 
Jämförelsen med OPS är därför helt felaktig. För övrigt är det samma typ av lösning som vi 
valt för nya äldreboendet i Älta och nya skolan på Kvarnholmen där S tyckt att det varit bra 
lösningar. 
 
Kommunen kommer att betala 16,5 miljoner kronor per år för att den nya simhallen ska 
vara öppen för skolor, simföreningar, handikappsim och allmänhet. Det blir dessutom 
större lokaler än vad som finns idag med stora träningsytor för föreningslivet. Detta 
inkluderar allt, inte bara lokalerna, utan även drift, personal, energikostnader och underhåll 
i 30 år. Det är mycket pengar, men inte dyrare än om man valt ett annat upplägg där 
kommunen äger simhallen själv och tar alla risker för att bygget blir dyrare och drabbat av t 
ex fuktskador (vilket tyvärr inte är ovanligt). S vill dessutom reglera biljettpriserna, vilket 
skulle leda till ännu högre kostnader för skattebetalarna. Att kostnaderna nu är högre än 
vad som tidigare antagits beror på att det är större ytor med mer funktioner som 
kommunen i bred politisk enighet kravställt. En större anläggning kostar helt enkelt mer 
pengar. ” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan motsätter sig den gemensamma upphandlingen med byggare och driftare i 
samma paket. En tidigare oprövad variant med många inbyggda risker. De många 
uppblåsta simhallsbyggen i landet avskräcker liksom erfarenheterna av jätteprojekt som kan 
riskera bli ett nytt Karolinska eller Arlandabana. Det brister i upphandlingsparametrar till 
mötet och i sista stund kom namn på entreprenörerna. Ingen nivå på biljettavgifter finns 
eller koppling till gemensamt sim-kort. Riskanalyser brister i hög grad vilket går emot 
revisorernas anvisningar. Nackalistan yrkar avslag på både ärende 4 och 18, också mot 
bakgrund av att det tidigare underlaget hade ansenliga brister i faktaunderlaget och likaså 
det faktaunderlag som mörkades för offentligheten. Nackalistan yrkar på en ny 
förutsättningslös utredning där det ekonomiska underlaget är gediget och realistiskt och 
sätts i förhållande till nyttan för ett maximalt antal invånare/barn. En ökad kostnadsnivå på 
ca 400% och ca 100% höjning i driftskostnad kan bara jämföras med de galopperande 
kostnaderna för stadshusbygget eller Karolinska. Det var inte denna kostnads- eller 
standardnivå som fullmäktige tidigare fattade beslut om för Näckenbadet med en rösts 
övervikt. Man kan med fog anta att beslutet hade blivit annorlunda om de verkliga 
kostnaderna då hade presenteras och inte denna glädjekalkyl. Detta sätt att hantera ett 
politiskt viktigt ärende går helt emot revisorernas anvisningar och urholkar det 
demokratiska systemet.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Miljöpartiet anser att den nya simhallen i Saltsjöbaden borde ha lokaliserats till Fisksätra 
istället för till Neglinge. Det hade varit det bästa alternativet utifrån både funktions- och 
tillgänglighetsperspektiv. När Näckenbadet byggdes för 45 år sedan var Neglinge ett 
centralt beläget område i Saltsjöbaden. För 45 år sedan var det mer bebyggelse i Neglinge 
än i Fisksätra men idag är Neglinge ett glesbefolkat villaområde samtidigt som Fisksätra är 
Sveriges mest tätbefolkade tätort. Fisksätra har idag 45 år senare, ett klart bättre 
kollektivtrafikläge och de flesta Saltsjöbadsbor passerar Fisksätra på sin väg till & från 
arbetet eller skolan. Ett av argumenten när beslutet om lokaliseringen togs var att området 
kring Saltsjöbadens centrum skulle förtätas och det skulle tillkomma en massa bostäder, 
någonting som efter protester från närboende inte längre är aktuellt. 
Om vi hade beslutat att lägga simhallen i Fisksätra hade vi sluppit bygga en temporär 
extrabassäng som ska rivas när den nya är på plats. Kostnaden för den tillfälliga bassängen 
som bara ska vara i drift under två år landar på över 30 miljoner kronor. Om badet hade 
hamnat i Fisksätra hade kommunen också kunnat sälja den attraktiva sjötomt på ca 6000 
kvm vid Neglingeviken som Näckenbadet ligger på idag.” 
 
Erik Svanfeldt (S) lät anteckna följande. 
 
”Byggandet av en ny simhall i Saltsjöbaden är en fråga med många olika dimensioner. Det 
handlar om var den ska byggas, hur det ska byggas men också om hur simhallen ska ägas 
och verksamheten drivas. 
 
Dagens beslut om tomträtt hänger ihop med beslutet om hur och på vilka villkor som den 
nya simhallen ska byggas, ägas och drivas. Beslutet handlar däremot inte om den nya 
simhallens lokalisering. Det fattade kommunfullmäktige beslut om för två och ett halvt år 
sedan, hösten 2015, och eftersom jag tillhör dem som i många år har hoppats på och 
argumenterat för en ny simhall i Saltsjöbaden, har jag inget att invända på den punkten.  
 
Däremot tycker jag inte om den lösning som majoriteten har valt för byggnation och drift 
av det nya Näckenbadet. Jag är, liksom många andra, skeptisk till att låta ett och samma 
företag både bygga, äga och driva den nya simhallen och tycker att det är olämpligt att 
kommunen avhänder sig möjligheten att bl.a. besluta om inträdesavgifterna. Därför röstade 
jag nej vid dagens omröstning.” 
 
- - - - - 
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§ 21 Dnr KFKS 2017/593 

Motion – Bostäder utan vinstmaximering 
Motion den 19 juni 2017 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns styr- och översiktsdokument som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna slår fast att det i Nacka främst står att finna bostäder för hushåll i de högre 
inkomstskikten, och att det är dags att kommunen börjar tillgodose bostadsbehoven för 
kommuninvånare med lägre inkomster, äldre som vill byta villa mot lägenhet, unga vuxna 
som letar ett första boende med fler. Detta föreslås ske dels genom att inte strikt hålla fast 
vid principen om vinstmaximering vid kommunal markförsäljning, dels att arbeta fram en 
bindande plan för bostadsförsörjning av hushåll med lägre inkomster.  
 
Det finns redan finns stöd i gällande styrdokument, bl.a. ”Program för markanvändning”, 
som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och därför är motionen 
färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 december 2017 § 339 
Tjänsteskrivelse av enheten för strategisk stadsutveckling den 1 november 2017 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 december 2017 § 339 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns styr- och översiktsdokument som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Mats Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Rolf 
Wasteson (V) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Christina Ståldals 
yrkande och fann att Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Filip Wiljanders yrkande och 25 röster för 
Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Filip Wiljanders 
yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 

Reservation 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Vänsterpartiet har ju länge drivit att Nacka åter ska bygga upp ett kommunalt 
bostadsbolag och planera för att minst hälften av alla nya bostäder ska vara hyresbostäder. 
Vi har dessutom krävt att mark för hyresbostäder inte ska upplåtas med tomträtt till 
högstbjudande utan istället till en låg avgäld och med krav på låg inflyttningshyra. Men vi är 
väl medvetna om att det inte är tillräckligt för att alla ska kunna hyra en bostad, många 
kommer ändå inte att ha tillräcklig inkomst för det. Främst behövs statliga insatser men 
även kommunen kan på olika sätt gripa in för att ta sitt bostadsförsörjningsansvar på allvar. 
Förslagen i den här motionen kan vara en väg att gå.” 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det går att skapa fler hyresrätter och billigare bostäder med hjälp av kommunen befintliga 
styrdokument. Av någon anledning verkar inte Allianspolitikerna vilja detta, möjligheterna 
finns men utnyttjas inte. En följd av detta är att vi riskerar att skapa ett väldigt segregerat 
Nacka med alla baksidor detta medför. För att skapa ett tryggare och mer hållbart samhälle 
krävs att vi satsar på social hållbarhet, motverkar utanförskap och bygger mer integrerat. 
Miljöpartiet har genom åren lagt fram många konkreta förslag om bostäder för alla och hur 
vi kan skapa ett varmare, mer hållbart samhälle. Tyvärr har våra förslag röstats ner varje 
gång och Alliansen verkar se bostadsfrågan mer som en höger/vänsterfråga. En del har 
pengar, andra har det inte och, den som inga byxor har, hen får gå med rumpan bar.” 
 
- - - - - 
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§ 22 Dnr KFKS 2017/779 

Fruktkarta i Nacka 
Motion den 11 september 2017 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I en motion den 11 september 2017 av Sidney Holm (MP) föreslås att kommunen tar fram 
en fruktkarta över kommunala fruktträd och bärbuskar i Nacka. 
 
Det har sig visat sig vara mycket resurskrävande att på sedvanligt vis inventera alla fruktträd 
och ta fram en karta. Annonser i lokalpressen och på kommunens hemsida har tidigare 
informerat Nackaborna om att det är tillåtet att plocka bär och frukt på kommunens mark 
och så kommer även fortsättningsvis ske under säsong. Vidare finns ett webbinitiativ som 
ger allmänheten information om var de kan hitta bärbuskar och fruktträd eller hämta 
överbliven frukt hos privata tomtägare. 
 
Mot bakgrund av att ovanstående anser fullmäktige att motionen är färdigbehandlad med 
en notering att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 15 januari 2018 § 4 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 december 2017 
Natur- och trafiknämnden den 21 november 2017, § 185 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 15 januari 2018 § 5 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 21 november 2017, § 185 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen anses därmed besvarad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Peter 
Zethraeus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”En kommunal fruktkarta är en del i ett hållbarhetstänk där vi lyfter lokalproduktion och 
konsumtion samtidigt som ett konkret och spännande sommarjobb skulle kunna skapas. 
Den skulle också vara en del av planeringen av ett kommande hållbart Nacka där vi 
tillsammans lyfter olika typer av växlighet och ekosystemtjänsterna. Frukt och bär innebär 
både produktion, konsumtion och möjlighet till pedagogik – för att nämna några saker. 
 
Tanken med en fruktkarta bygger dels på möjligheten för allmänheten att kunna ta tillvara 
frukt och bär som annars skulle bli fallfrukt, dels på att skapa en översikt över var dessa 
träd och buskar finns för att i stadsplaneringen ha med även denna typ av växlighet i hela 
Nacka. Att bygga upp ett hållbart och levande system över offentliga fruktträd och 
bärbuskar skulle kunna vara en utmaning för ett gäng sommarjobbare, ett arbete som skulle 
gagna nackabor som gärna tar tillvara på lokalproducerade godsaker. 
 
I väntan på offentliga utrymmen för stadsodling – något Miljöpartiet föreslagit tidigare – 
skulle det vara av stor vikt att synliggöra och uppmärksamma de gemensamma träd och 
buskar som finns i dagsläget. Vad för typ de är och var de finns. En levande och hållbar 
stad bygger också på möten människor emellan och olika typer av grönska. I 
grannkommunen Stockholm finns t.ex. en plan för plantering av nya fruktträd och i nya 
stadsdelar som Norra Djurgårdsstaden är fruktträd därmed ett inslag i stadsbilden. 
 
Miljöpartiets intention med motionen är bredare än vad tjänstesvaret belyser och vi hade 
velat se mer verkstad än vad som sker idag och föreslås ske imorgon.” 
 
- - - - - 
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§ 23 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Sammanställning av obehandlade motioner 2018. 
 
- - - - - 
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§ 24 

Anmälningar från revisorerna 
 
Det fanns inga anmälningar. 
 
- - - - - 
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§ 25 Dnr KFKS 2018/81 

 

Motion – Kommunal hemtjänst 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2018/82 

 

Motion – Förslag att inrätta tjänst i hemmet med 
teknikstöd för äldre 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2018/83 

 

Motion – Öka den politiska representationen vid 
kommunevenemang 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 28 Dnr KFKS 2018/84 

 

Motion – Offentliga toaletter i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 29 Dnr KFKS 2018/85 

 

Motion – Översyn av finansieringen för nya Skurubron 
Motion den 29 januari 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2018/86 

 

Motion – Affischering på valplank i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av David Bergquist och Åsa Nyberg (SD) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2018/87 

 

Interpellation – Säkerheten på tunnelbaneperrongerna 
Interpellation den 29 januari 2018 av Majvie Swärd m. fl. (S) 
 
Majvie Swärd m.fl anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2018/88 

 

Interpellation – Frågor om kommunens arbete för att 
motverka sexuella trakasserier 
Interpellation den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m.fl. (S 
 
Gunnel Nyman Gräff m.fl. anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 


